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Készült:  Az Egészségügyi és Szociális Bizottság 2015. január 22-ei munkaterv 

szerinti nyílt üléséről 

 

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal I. emeleti tanácsterem 

 

Jelen voltak: Dr. Mátics István elnök, Hermann Istvánné, Hezler Gabriella, Illeg Pál, 

Torma Lajos bizottsági tagok 

 Somoskői Lászlóné jegyzőkönyvvezető 

 

Távol voltak: Módi Miklós, Vargáné Vojnár Katalin bizottsági tagok 

 

Meghívottként jelen van: a mellékelt jelenléti ív szerint 

 

 

Dr. Mátics István elnök köszöntötte a jelenlévőket és a bizottság ülését 16 órakor 3 perckor 

megnyitotta. Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 7 fő bizottsági tagból 5 fő jelen 

van. Ismertette a meghívóban kiküldött napirendi pontokat.  

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, hogy szavazzanak a 

napirendi pontokról. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta a 

napirendet és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

3/2015. (I.22.) ESZB határozata 

a napirendről 
 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága a 2015. 

január 22-ei ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja:  

1. A Képviselő-testület 2015. január 27-ei nyílt ülése előterjesztéseinek megvitatása 

- Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

2. Az Egészségügyi és Szociális Bizottság 2015. évi Munkatervének elfogadása 

3. A szociális igazgatásról és szociális ellátásokról, a gyermekvédelem helyi szabályairól szóló 

21/2013. (XII.21.) önkormányzati rendelet módosításának véleményezése 

 

Zárt ülés: 

4. Egyedi szociális kérelmek elbírálása 

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

 

Dr. Mátics István elnök elmondta, hogy a Művelődési, Oktatási és Sport Bizottság tárgyalta a Kölcsey 

Ferenc Művelődési Központ 2014. évi beszámolóját, tájékoztatást adott az ott elhangzottakról. 
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1.  NAPIRENDI PONT: A Képviselő-testület 2015. január 27-ei nyílt ülése előterjesztéseinek 

megvitatása 

 

Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

Dr. Mátics István elnök ismertette az előterjesztés 14. pontját, mely a Szakorvosi- és Ápolási Intézet 

működését is veszélyeztető gazdálkodás nehézségeit taglalja. 

 

Torma Lajos bizottsági tag véleménye az volt, hogy a működési szintű támogatásban határt kell szabni, 

hiszen az előző évben is több millió forinttal támogatták a szakrendelőt, az idei évben pedig 

kompromisszumként került bele az a javaslat, mely a költségvetés tervezetben is szerepel. Ez hosszú 

távon nem tartható, az intézetnek ezt a helyzetet meg kell oldania, nem szerencsés, ha az 

önkormányzatnak kell továbbra is a működést finanszíroznia.  

 

Dr. Mátics István elnök a 18. ponttal kapcsolatban elmondta, hogy ez a pont tartalmazza a Nyíres és 

Németh dűlők felzárkóztatásához kapcsolódó Komplex Telepprogrammal kapcsolatos friss döntéseket. 

A program február 20-án lejár, azonban kérték a meghosszabbítását, és ehhez a finanszírozónak kell 

hozzájárulnia. A kérelem még elbírálás alatt áll.  

 

 

2.  NAPIRENDI PONT: Az Egészségügyi és Szociális bizottság 2015. évi Munkatervének 

elfogadása  

 

Dr. Mátics István elnök ismertette a munkatervet. 

 

Torma Lajos bizottsági tag javasolta, hogy fogadják el a munkatervet, ha kell, azon később tudnak 

módosítani.  

 

A bizottság a munkatervet nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

  

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

4/2015. (I.22.) ESZB határozata 

A bizottság 2015. évi munkatervének elfogadásáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadja a bizottság 2015. évi munkatervét a határozat melléklete szerinti tartalommal. 

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

3.  NAPIRENDI PONT: A szociális igazgatásról és szociális ellátásokról, a gyermekvédelem 

helyi szabályairól szóló 21/2013. (XII.21.) önkormányzati rendelet 

módosításának véleményezése  

 

Dr. Mátics István elnök ismertette a rendelettervezetet. 

Elmondta, hogy a rendelet módosítására azért van szükség, mert decemberben módosították a szociális 

törvényt és az önkormányzati rendelet a törvénynek meg kell feleljen. Március 1-jétől fognak 

érvényesülni a módosítás szabályai, ezért a Képviselő-testületnek február végén a rendeletet el kell 

elfogadnia. 

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, hogy a március 1-jén hatályba lépő szociális törvény a Járási 

Hivatal hatáskörébe helyezi át az aktív korúak ellátását. Megszüntetésre kerül a lakásfenntartási 

támogatás, az adósságkezelési támogatás, a méltányossági ápolási díj, méltányossági közgyógyellátás, 

és az önkormányzati segély. A megszüntetett ellátások helyett az önkormányzat létrehozhat rendszeres 
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és rendkívüli települési támogatást. A törvény úgy szabályozza, hogy rendszeres települési támogatás 

keretében adható a lakásfenntartással kapcsolatos kiadásokra való támogatás, gyógyszerkiadásokra, 

fekvőbeteg ápolására szolgáló kiadás, illetve felhalmozott lakásfenntartással kapcsolatos felhalmozott 

hátralékok kezelésére. Tulajdonképpen valamilyen formában visszahozza ezeket a megszüntetett 

támogatás típusokat azzal, hogy ezek szabályozását az önkormányzatra bízza, semmiféle megkötést nem 

tesz. A megszüntetett önkormányzati segély rendkívüli települési támogatásként adható. Az összeállított 

rendelettervezet tartalmazza a lakásfenntartási támogatással kapcsolatos segélyezési formát, mert erre 

véleménye szerint nagy szükség van. Tavalyi évben 438 fő részesült ebben a támogatási formában. 

Annyiban változtatnának rajta, hogy a támogatás összegét jövedelemhatárhoz kötik. Megtartanák az 

ápolási díjat is. A múlt héten tanulmányozásra készített rendelettervezet 5. §. (4) bekezdését még 

kiegészítették b) és c) bekezdéssel. Az adósságkezelési szolgáltatás feltételeit az Önkormányzati 

Szociális Szolgálattal közösen dolgozták ki. Az adható támogatás összegét szintén jövedelemhatárhoz 

kötnék. Szigorítani szeretnék annyiban, hogy a felhalmozott adósság visszafizetésében nagyobb részt 

vállaljon a felhalmozó, eddig 75 %-ot fizetett az önkormányzat. A rendkívüli települési támogatásnál az 

önkormányzati segély eddigi formáját vették át, ez eddig bevált, szeretnék megtartani az Erzsébet 

utalványt is, erre igény is van.  

 

Hermann Istvánné bizottsági tag kérdése a 6. § (3) bekezdésére vonatkozott, ezzel kapcsolatban - 

Torma Lajos bizottsági tag - javasolta, hogy a társasházak szempontjából szerencsésebb lenne, ha a 

közös költség-hátralékban nevesítve lenne a víz-és csatornahasználati díj hátralék. 

 

Szemző Ildikó osztályvezető javasolta, hogy a 6. § (3) bekezdés a) pontjából kihúzzák a „közüzemi” 

szót, mellyel a bizottság tagjai egyetértettek. 

 

Hezler Gabriella bizottsági tag felvetette, hogy a rendelet- tervezetben több helyen szerepel a vagyon 

szó. Véleménye az volt, hogy konkretizálhatnák, mi tartozik e körbe.  

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, hogy a szociális törvény részletesen megfogalmazza, hogy mi 

a vagyon. Amit a törvény leszabályoz, azt tovább már nem szabályozhatják.  

 

Hezler Gabriella bizottsági tag felvetette, hogy az adósságkezelési igényeket a bizottság mindig lássa, 

– azt is, ami elutasításra kerül - vagy ha ez nem megoldható, akkor legalább a hivatal munkatársaihoz 

jusson el a kérelem, valamint a bizottság gyakorolhasson méltányosságot.  

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, ez még nincs leszabályozva, csak meg kell pontosan határozni, 

mi az a méltányosság.  

 

Hezler Gabriella bizottsági tag elmondta, hogy nem összegre gondolt.  

 

Egyed Anita, az Önkormányzati Szociális Szolgálat adósságkezelési tanácsadója elmondta, hogy a 

6. § (2) bekezdés a) pontjában, külön kategória lett az „egyedül élők, vagy egyedül álló esetén”, valamint 

emelkedett az egy főre jutó jövedelemhatár is. 

 

dr. Mátics István elnök elmondta, azt szeretnék elérni, hogy a legszélesebb körben tudják a támogatást 

nyújtani, nagyobb összeggel, ezáltal minél ritkábban.  

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, hogy a szociális szolgálattal abban egyeztek meg, hogy a 

bejövő kérelmeket átküldik vizsgálatra, a hivatal csak akkor küldik vissza, ha jogosult a kérelmező a 

támogatásra, ha nem, akkor rögtön elutasítják. A vagyoni helyzetnek csak itt, a hivatalban tudnak 

utánanézni. Hezler Gabriella bizottsági tag kérdésére – miért nem tartalmazza a 7.§ (5) bekezdés a 

gyógyszert – elmondta, hogy pénz formájában nyújtják a támogatást, abból tudja megvenni a 

gyógyszert. Arra adnak rendkívüli támogatást, amit az ügyfél kér. Vissza szokták ellenőrizni a 

támogatásokat, főleg a nagyobb összegeknél.  
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Hezler Gabriella bizottsági tag véleménye az volt, hogy a tehetséges, szociálisan rászoruló tanulók 

támogatásánál az átlagszámítást konkretizálni kellene. Olyan ne kaphasson támogatást, akinek akár 

egyetlen tárgyból egyese van, valamint az igazolatlan órák számát is bele kellene foglalni a rendelet-

tervezetbe, vagy ne legyen igazolatlan órája, vagy egy konkrét számot kellene meghatározni. 

 

Erlné Kiss Regina bizottsági referens elmondta, hogy az átlagot jogszabály alapján az iskola számítja, 

nem pedig a hivatal. 

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, ez már egy korábbi bizottsági ülésen felvetődött, ott Vargáné 

Vojnár Katalin elmondta, hogy akinek egyese van valamilyen tárgyból, annak 1-es az átlaga. Utána néz 

annak, hogy az iskola mi alapján javasolja a támogatást, a rendelet-tervezetbe bele lehet foglalni, hogy 

ne legyen igazolatlan órája a tanulónak.  

 

Hezler Gabriella bizottsági tag kérése az volt, hogy a javított rendelet-tervezettet elektronikus úton 

kapják meg a bizottság tagjai.  

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, hogy a rendelet-tervezetet előzetes normakontrollra elküldi a 

Kormányhivatalnak. 

 

Dr. Mátics István elnök Hermann Edit bizottsági tag kérdésére - III. Fejezet 14. § i) pont - elmondta, 

hogy a szenvedélybetegséget a pszichiátria definiálja. A fogalom tág, sok minden belefér.  

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, hogy az ellátási díjjak maradnak, majd áprilisban kerülnek 

módosításra.  

 

Dr. Mátics István elnök javasolta, hogy akinek még van módosító javaslata, azt juttassa el 

osztályvezető asszonynak. 

 

Torma Lajos bizottsági tag javasolta, hogy a módosításokat jövő hét keddig juttassák el osztályvezető 

asszonynak, hogy azzal együtt legyen elküldve a Kormányhivatalnak. Kérése az volt, hogy a rendelet-

tervezetbe a nettó árak helyett bruttó árakat tüntessenek fel a könnyebb áttekinthetőség kedvéért.   

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, hogy ezt jogszabály írja elő. 

 

Deák Sándorné intézményvezető helyettes köszönetét fejezte ki, hogy az önkormányzat megtartotta 

az adósságkezelési támogatást, a jövedelem határok tágításával pedig a lehetőségek is bővülnek. 

 

Dr. Mátics István elnök kérte a bizottság tagjait, hogy akinek még van javaslata, akkor azt keddig 

juttassa el osztályvezető asszonynak, hogy a Kormányhivatalhoz a módosított anyag kerülhessen 

átküldésre.  

 

Miután több kérdés, hozzászólás nem volt, Dr. Mátics István elnök a bizottság nyílt ülését 16 óra 43 

perckor bezárta. 

 

K.m.f. 

 

 

 Dr. Mátics István  

 elnök  bizottsági tag  

 

 

Somoskői Lászlóné 

jegyzőkönyvvezető 
 


